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Referat Studienævn  

 
 
Deltagere 
 
Gro Hellesdatter Jacobsen (forperson), VIP-repræsentanter: Nikolaj Nottelmann & Lars Frode Frederiksen, 
Studenterrepræsentanter: Christina Louise Jørck, Phillip Lindegaard Rasmussen, Mathias Kryger, Andrea 
Dietz Føge Jensen, Batol Mohamed. Caroline Schaffalitzky de Muckadell (studieleder på filosofi & observatør), 
Marlene Østergaard (studiesekretær på filosofi), Betina Signe Christiansen (studiesekretær på Pædagogik & 
Interkulturel pædagogik) & Freja Lyngsø Lund (studienævnssekretær & referent).   
 
Betina Signe Christiansen gik fra mødet kl.10.00 
 
Afbud 
 
Finn Wiedemann & Lasse Nielsen.   
 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
1. Godkendt med følgende tilføjelser: 
Punkt 7c rykkes op til efter meddelelser.  
 
2. Lukket punkt: Godkendelse af referat og fortroligt referat af 29. marts 2023:  
Referatet godkendt. 
Fortrolige referat godkendt.   
 
 
3. Meddelelser. 
Ingen meddelelser fra forpersonen.   
 
 Meddelelser fra de studerende: Mathias meddelte at fagrådslokalerne de studerende blev lovet sidste august 
endnu, ikke er klar grundet brandhensyn. De studerende fra de pædagogiske uddannelser vil gå i dialog med 
fagråd som allerede har eksisterende fagrådslokaler om at dele. Der er udtryk for stor frustration blandt de 
studerende. De studerende ønsker at have et lokale hvori der kan være et tilhørssted til studerende hvor der 
kan skabes et studiemiljø. Svaret fra fakultetet angående fagrådslokalerne i kælderen under lysningen som 
endnu ikke kan tages i brug grundet brandhensyn, er at de studerende altid kan booke et mødelokale gennem 
studiesekretæren. Studenterrepræsentanterne fra filosofi vil høre i deres fælles fagråd med Medievidenskab 
og religion om de pædagogiske uddannelser kan benytte deres fagråd mens de venter, på fagrådslokalerne i 
kælderen må benyttes.  
 
Studenterrepræsentanterne på kandidatuddannelsen i Pædagogik berettede om en del forvirring blandt de 
studerende og undervisere angående eksamen i faget Læringsteori. I faget er der henvist til litteratur på 300 
sider ligegyldigt om det er en individuel – eller gruppeaflevering.  
 
 

 Studienævn for: Filosofi & Pædagogik 

 Dato: 26-04-2023 

 
Tidsrum: 09.30 – 12.00 
Lokale: Sokrates 
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Spørgsmål fra de studerende om hvornår udbudte valgfag bliver offentliggjort. Svaret fra studiesekretærerne 
lød på at tilmeldinger til fag åbner fra d. 20-30. maj og de udbudte valgfag bliver derfor senest offentlige d. 20. 
maj. 
 
Spørgsmål fra de studerende om hvornår de nye studieordninger bliver offentlige tilgængelige på 
hjemmesiderne? Svaret lød på at de nye studieordninger ikke er helt på plads og det kan derfor ikke siges helt 
præcist hvornår de bliver offentlige tilgængelige, men senest d. 20. maj.  
 
De studerende fra filosofi har indstillet Nikolai Nottelmann til underviserprisen 2023. 
 
7c. Procedure for planlægningen af mundtlige eksamener.  
Dette punkt blev rykket øverst på dagsorden til mødet, da Betina forlod mødet kl.10.00. 
Studienævnet aftalte på sidste møde at fastsætte en procedure for afholdelsen af mundtlige eksamener. 
Studiesekretærerne havde udarbejdet et forslag til en procedure som studienævnet behandlende. 
Studienævnet godkendte den nye procedure for planlægningen og afholdelsen af mundtlige eksamener med 
klyngefremmøde.  
 
 
4.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
 
 
5.  Sager til behandling kvalitetspolitikken 
5a. Videre planlægning af studiestarten 2023: Studienævnet fortsatte arbejdet med planlægningen af 
studiestarten 2023. Studienævnet godkendte DTAP-midler på filosofi og de pædagogiske uddannelser. 
 
FILOSOFI: Indstilling til økonomi: ca. det samme som sidste år. GODKENDT.   
PÆDAGOGIK: timefordeling: 30 timer pr. tutorer, 60 timer til faglig vejleder, 40 timer til markedsføring (bl.a. 
til instagram). GODKENDT.   
   
Studienævnet var usikker på hvor mange af deres midler fra annuum de har tilbage. Gro vil kontakte fakultetet 
og høre hvor mange midler studienævnet har tilbage på annuum.       
 
5b. Godkendelse af evalueringsrapporten for undervisningsevalueringer for E2022: Studienævnet fortsatte 
arbejdet med evalueringsrapporten for KA pædagogik E2022 fra sidste møde hvor studienævnet pointerede 
nogle ændringer til formuleringen. Studienævnet godkendte den nye evalueringsrapport for KA pædagogik. 
Rapporten skal sendes til fakultetet.  
 
 
5c. Evalueringsstrategi + Eksamensevalueringer E2022 (V22/23):  
Evalueringsstrategi: studienævnet fortsatte arbejdet med evalueringsstrategien. Studienævnet tog 
midtvejsevalueringerne for logik i dette semester til efterretning.  
 
Eksamensevaluering V22/23: studienævnet tog tallene for eksamensevalueringerne for eksamensterminen 
V22/23 til efterretning og havde intet at bemærke. 
 
 
5d. Lukket punkt: Drøftelse af fag på filosofi.  
På studienævnsmødet i marts fremlagde studiementoren på filosofi for studienævnet at de studerende havde 
nogle bekymringer angående feedback og krav til skriftlige eksamener. Studienævnet drøftede sagen som et 
lukket punkt. Studienævnet drøftede at tage det op i faggruppen og drøfte feedback former og omfang med 
baggrund i den konkret unavngivet sag. Ydermere mente studienævnet at faggruppen skulle drøfte 
opstillingen af et godt eksamensspørgsmål.  
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5e. Deltidsuddannelsen på KA i pædagogik:  
Jf. årshjulet skal studienævnet årligt forholde sig til bestanden af studerende på deres deltidsuddannelser. 
Studienævn for filosofi og pædagogik har en deltidsuddannelse på kandidaten i pædagogik. Studienævnet 
tog bestanden af studerende til efterretning og konkludere at der ikke er så mange studerende på 
deltidsuddannelsen. Der er foretaget nogle tiltag blandt underviserne for at fremme bestanden. Bl.a. er 
undervisningen på uddannelsen omlagt til overvejende onlineundervisning til optaget til sommer 2023.  
Deltidsstuderende arbejder og nogle kommer langvejsfra og man håber at omlægningen til overvejende 
onlineundervisning vil gøre deltidsuddannelsen mere eftertragtet. For at imødekomme de deltidsstuderende 
som ønsker fysisk møde, vil man afholde nogle fællesforelæsninger på tværs af årgangene. Studienævnet 
syntes tiltagene lød fornuftige. 
 
 
5f: Masteruddannelserne på pædagogik:  
Jf. årshjulet skal studienævnet årligt forholde sig til bestanden af studerende på deres masteruddannelser. 
Studienævnet for filosofi og pædagogik har to masteruddannelser på pædagogik. Studienævnet tog bestanden 
af studerende på deres masteruddannelser til efterretning og konkluderede at det overordnet ser fint ud. 
Bestanden er stabil, men i den lave ende. Studienævnet drøftede at der desværre er nogle studerende som 
stopper undervejs i uddannelsen. Studienævnet drøftede yderligere at søgemonstret for næste års kursus ser 
bedre ud end det har gjort længe, men det er stadigvæk et lavt antal søgere. Studienævnet konkluderer at 
masteruddannelsen er sårbar, men den billigste i landet.  
 
 
6.  Sager til behandling studieordninger 
6a: Godkendelse af standardformat for eksamen på BA-valgfag udbudt ved filosofi: Studienævnet aftalte 
på marts mødet at drøfte et standardformat for eksamen på BA-valgfag udbudt ved filosofi. Studienævnet 
godkendte standart format for BA-valgfag udbudt ved filosofi 
GODKENDT! 
 
Kommentar fra studienævnssekretær: Dette punkt er ikke en egentlig behandling af studieordninger, men ved 
en fejl blev den placeret her på dagsordenen.  
  
7.  Andre sager til behandling 
7a. Talentudmærkelser til studerende forår 2023.  
Tidsgrænsen for indsendelser fastsætter studienævnet selv.  
Gro kontakter til Martin lund om hvad det er studienævnet skal?  
 
7b. Ansøgning om midler: Studienævnet behandlede en ansøgning om midler til seminar om postmigration 
og pædagogik som blev afholdt d. 21. april 2023. Ansøgningen var på 1500kr. Studienævnet bevilligede 1500 
kr. 
 
7d. Selvstuderet emne.  
Studienævnet aftalte på sidste møde at fastsætte nogle kriterier og krav til en ansøgning om selvstuderet emne.  
Caroline havde tilsendt en beskrivelse af selvstuderet emne tidligere anvendt på filosofi til inspiration. 
Studienævnet drøftede det tilsendte og blev enige om at det var et godt udgangspunkt til selvstuderet emne 
og godkendte det. 
 
 
7e. CARVE-rapport. 
Til studienævnets orientering og evt. drøftelse modtog studienævnet CARVE´s analyse af SDU´s 
uddannelsesadministration. Ønsker studienævnet at sende et høringssvar skal dette sendes til fakultetet 
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senest d. 28. april 2023. Gro orienterede om at en anden studieleder har rakt ud til andre studieledere med 
bekymringspunkter til rapporten. 
 
Studienævnet var generelt skeptiske over for vidensgrundlaget rapporten er udarbejdet på. Der er ikke lavet 
interviews med studielerede, studiesekretærer eller studienævnssekretærer.  
Studienævnet er ydermere ikke enige i antagelsen om at ensidighed på tværs af fakulteterne som rapporten 
ligger op til er godt. Studienævnet mener at der er for stor vægt på ensidighed i rapporten når rapporten ikke 
er udarbejdet på kvalitative data fra de ansatte som arbejder med de daglige opgaver. Studienævnet pointerer 
at der kan være nogle gode årsager til hvert fakultet løser opgaver som de gør, men disse er ikke inddraget i 
rapporten.  
 
 
7f. Uddannelsernes interessenter.  
Jf. årshjulet skal studienævnet evaluere uddannelsernes interessenter. 
Studienævnet var ikke bekendt med input fra censorkorps, aftagerpanel, eller andre former for relevante 
tilbagemeldinger som fordrerede studienævnet til yderligere handling på dette punkt. Studienævnet var 
heller ikke bekendt med nogle eksamensklager. Studielederne havde nogle dage inden studienævnsmødet 
modtaget noget input fra censorkorps, men grundet det kom tæt på mødet skal det tages op næste 
studienævnsmøde  
Angående aftagerpanel berettede Gro at aftagerpanelet på de pædagogiske uddannelser ikke fungerede så 
godt og punktet om aftagerpanel skal tages op på næste studienævnsmøde.  
Studienævnet besluttede derved at udskyde punktet om uddannelsernes interessenter til næste 
studienævnsmøde d. 24. maj 2023. 
 
8.  Eventuelt 

Intet at tilføje til eventuelt. 
  

 
 
 
Mødet sluttede kl. 11.56 
Næste studienævnsmøde er d. 24. maj kl.9.30-12.00 i Sokrates. 
 
                     Gro Hellesdatter Jacobsen                                       Freja Lyngsø Lund 
                     Studienævnsforperson                        //                      Studienævnssekretær                                                                                           
 


